

Еженедельник новостей МДС, 15-19 апреля IBC Weekly News, April 15-19, 2019

16 апреля

МРГ при Министерстве экономики КР рассмотрела [предложения](#) по разработке Программы развития и поддержки МСБ в КР на 2019-2023 гг. Представитель МДС входит в состав МРГ.

Презентацию проекта «Партнерство Гоби для устойчивого развития инфраструктуры» [провели представители Университета Центральной Азии](#) и Оксфордского университета. Исполнительный директор МДС принял участие в мероприятии.

17 апреля

Представители МДС и [Посольства Словацкой Республики в РК и КР](#) обсудили итоги визита министра иностранных и европейских дел Словакии Мирослава Лайчака в Бишкек, а также **дальнейшее развитие торговых отношений между двумя странами**, включая презентацию бизнеса Словакии в КР, которая намечена на 14 мая.

18 апреля

Кыргызское отделение Трансперенси Интернешнл провело [мероприятие, посвященное запуску исследования](#) оценки коррупционных рисков в сфере лицензирования недропользования в рамках глобальной инициативы «Горное дело для устойчивого развития (M4SD)».

На очередном **заседании Правления МДС** рассмотрены итоги прошедшего месяца и текущие вопросы организации.

19 апреля

Представитель МДС принял участие в дискуссиях по [концепции Единого портала общественного обсуждения проектов нормативных правовых актов](#). Портал Минюста позволит гражданам знакомиться с проектами НПА и оставлять там замечания.

Представитель МДС участвовал во встрече по подготовке **первого заседания Комитета по промышленности и предпринимательству** при Нацсовете по устойчивому развитию КР.

April 16

The IWG at the Economy Ministry [discussed proposals](#) to draft the SME Development and Support Program for 2019-2023. IBC representative is an IWG member.

Gobi Framework for Sustainable Partnerships, a collaborative project between the UCA, University of Oxford, and the Independent Research Institute of Mongolia was presented at the [meeting held by the University of Central Asia](#) (UCA).

April 17

Representatives of IBC and [the Embassy of the Slovak Republic in Kazakhstan and Kyrgyzstan](#) discussed the results of the visit of the Minister of Foreign Affairs of Slovakia Miroslav Lajčák to Bishkek, as well as the further **development of trade relations between the two countries**, including the presentation of Slovakia's business in Bishkek scheduled for May 14.

April 18

Transparency International Kyrgyzstan held an [event dedicated to the launch of a study](#) on the assessment of corruption risks in licensing of mineral resources as a part of the Transparency International's **Mining for Sustainable Development Program (M4SD)**.

At the **IBC Board meeting**, the results of the past month and current issues of the organization were reviewed.

April 19

IBC representatives exchanged views on the concept of a [Single portal](#) for **public discussion of draft normative legal acts**. The Justice Ministry plans to create an electronic platform where draft NLAs will be posted for public comment.

IBC representative took part in a discussion on the preparation of **the first meeting of the Industry and Entrepreneurship Committee** at the National Council on Sustainable Development of the Kyrgyz Republic.

Объявления

Announcements

25 апреля состоится семинар по содействию бизнесу «Подготовка к глобальному партнерству», организованный при поддержке правительства США. Желаящие посетить семинар могут отправить информацию о себе и своей организации на email: 2019BusinessSeminar@state.gov.

Под председательством Министерства торговли Турецкой Республики организуются [программы делегаций покупателей](#) в ряде **выставок в Турции**. Заинтересованным в участии в этих программах, следует отправить заявку на эл. адрес: bishkek@ekonomi.gov.tr

Бизнес-форум «ШОС: расширяя границы сотрудничества» состоится 17 мая в Бишкеке. Зарегистрироваться на форум можно по эл. почте: businessforumsco@gmail.com.

Встречи с членами МДС

17 апреля – с представителями [ОАО «Халык Банк Кыргызстан»](#) обсудили состояние банковского сектора страны, а также **развитие банковских услуг**, включая дистанционное обслуживание.

19 апреля – с руководством [микрокредитной компании «Фронттиэрс»](#) рассмотрели пути расширения **доступа населения к финансовым услугам** МФО, в частности, по проведению внутреннего аудита на условиях аутсорсинга.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР.

Дайджест СМИ

Представляем [еженедельный дайджест СМИ](#) по экономике, бизнесу и инвестициям.

События на 22-26 апреля

22 апреля

Встреча с делегацией Катарского управления по инвестициям.

23-24 апреля

Выездное заседание МРГ по разработке Государственной программы развития МСБ на

On April 25, a seminar on promoting business "Preparing for a global partnership", will be held with the financial support of the US government. Those who wish to attend the seminar can send information about themselves and their organization by email: 2019BusinessSeminar@state.gov.

Under the chairmanship of the Ministry of Trade of the Republic of Turkey, [customer delegation programs](#) are being organized as part of **exhibitions in Turkey**. Representatives of companies interested in participating in these programs should fill out an application and send it to: bishkek@ekonomi.gov.tr.

Business forum "Expanding Cooperation Borders within SCO" will be held on May 17 in Bishkek. You can register for the forum by email: businessforumsco@gmail.com

Meetings with IBC members

April 17 – Representatives of IBC and [Halyk Bank Kyrgyzstan](#) discussed the state of the country's banking sector, as well as **the development of banking services** including the remote services.

April 19 – the leadership of IBC and [the Frontiers Microfinance Company](#) considered ways to expand **public access to financial services** provided by microfinance organizations, including conducting an internal audit on outsourcing terms.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) of the most important changes in Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you [a weekly media digest](#) on economy, business and investment.

Events for April 22-26

April 22

Meeting with a delegation of the Qatar Investment Authority. Venue:

April 23-24

Visiting session of the IWG on the State SME Development Program for 2019-2023.

2019-2023 гг.

26 апреля

На встрече членов МДС с заместителем **Генерального прокурора КР Н.К. Дюшембиевым** будут рассмотрены проблемные вопросы бизнес-сообщества, связанные со взаимодействием с контролирующими, фискальными, правоохранительными и другими органами государственного и местного управления. Место проведения: Хаятт Ридженси Бишкек, зал Акын. Начало в 9.00.

В случае заинтересованности в участии и наличии вопросов просим обращаться в МДС по тел. 62 33 94, 62 36 79 или по email: lawyer@ibc.kg

April 26

At the meeting of IBC members with **Deputy Prosecutor General of the Kyrgyz Republic Nurlan Dyushembiyev**, problematic issues of the business community related to interaction with regulatory, fiscal, law enforcement and other government and local government bodies will be discussed. Venue: Hyatt Regency Bishkek, Akyn Hall. Beginning at 9am.

If you are interested in participating and have problems to be considered, please contact IBC by tel. 62 33 94, 62 36 79 or by email: lawyer@ibc.kg

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.